
Notícies Locals 
• El 24 de setembre (tal i com vam 
recollir a "Última hora" del número 13 de 
"la Rosa") dimiteix el regidor d'ERC 
Josep LI. Millan Masdeu. Ell mateix ha dit 
que era per motius personals. El Grup 
socialista, com sempre ha fet i farà, 
respecta la seva lliure decisió. 

• El 28 de setembre es presenta a 
Ulldecona el Grup escènic ULL DE 
TEATRE, nova Entitat teatral local, amb 
la representació de l'obra "El ball" 
d'Edgar Neville, obtenint un èxit de públic 
i de crítica. 

• El 30 de setembre, el President de la 
Diputació, Josep Mariné, visita Ulldecona 
per parlar de carreteres. Han començat 
ja les obres de La Sénia a La Galera. l 
s'ha adjudicat la redacció dels projectes 
de la del Barri Castell a Ulldecona i de la 
d'Ulldecona a l'ermita del Remei. 

• Diumenge 5 d'octubre comencen les 
XV Jornades de Teatre d'Ulldecona que, 
durant 7 diumenges omplen el Teatre 
Municipal de gent d'aquí i de fora. 
Enguany els Grups han segut de Barce
lona, Lleida, Capellades, Alcanar, 
Cornellà, Sant Feliu i acabant el Grup de 
Teatre del Centre Cultural i Recreatiu 
d'Ulldecona (entitat organitzadora de les 
Jornades amb el suport de l'Ajuntament 
i Caixa Tarragona) amb l'obra "La família 
de l'antiquari" de Cario Goldoni, sota la 
direcció de Pere Sans, i obtenint també 
un gran èxit. 

• El dia del Pilar 12 d'octubre, Festa de 
la Guàrdia Civil i 11 Trofeu Les Pedreres 
de bicicletes de muntanya. l el dia abans, 
"paella" per als donants de sang. 

• El 17 d'octubre, el Conseller de 
Governació Xavier Pomés inaugura la 

VII Fira de Sant Lluc d'Ulldecona, que 
està oberta fins al dia 20. Moltíssims 
visitants, especialment durant el cap de 
setmana. l durant els dies de les Festes, 
a més a més de les pròpies de la Fira, 
moltes activitats organitzades pel Cen
tre Cultural (Vetllada musical d'ahir i 
d'avui), Club de Birles la Unió, Club de 
Futbol, Club de Twirling, Orfeó 
Ulldeconenc (Concert de Sarsueles}, 
Moto Club, Grallers i Geganters, Servei 
Municipal d'Esports amb les Escoles i 
l'Institut, Penya Blanc-Blava, Associació 
de Mestresses de Casa i restaurants 
associats d'Ulldecona. 

• El25d'octubre, IVTrobadadelagent 
gran del Montsià enguany a Ulldecona, 
al Pavelló i amb molta assistència d'aquí 
i de la resta de la comarca. 

A la tarda del mateix dia, al Teatre 
municipal, i organitzat pels Rossinyols 
del Montsià Cicle de cant coral infantil, 
amb l'actuació de les corals d'Ulldecona, 
Vinaròs, La Ràpita, Sant Rafel i La Sénia. 

• El cap de setmana del 25 i 26 
d'octubre, Ulldecona va ser la seu del 
"XXlll Col.loqui de la Societat 
d'Onomàstica", organitzat pel Centre 
d'Estudis d'Ulldecona amb la 
colxlaboració del Museu del Montsià i 
l'Arxiu de Tortosa. Nombroses 
ponències i molts d'assistents de tots 
els països de parla catalana. l un gran 
esforç de tota la gent del Centre d'Estudis 
i dels seus colxlaboradors. Ells es 
mereixen totes les felicitacions. l val més 
oblidar altres coses ... 

• El dia 15 de novembre, el President 
de la Generalitat Jordi Pujol visita 
Ulldecona. Primer, a l'Ajuntament, salu
da a algunes persones i es tanca al seu 
despatx amb l'Alcalde (durant més de 
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mitja hora). Després amb cotxe (alguns) 
fins al Casal dels Jubilats, on l'Alcalde li 
agraeix el desviament de la carretera i li 
demana suport per als Habitatges 
tutelats i per a l'edifici antic de les Escoles 
i, també, parades dels trens. Pujol diu 
que tornarà dintre de 4 mesos per a 
inaugurar el desviament, però no es 
compromet a res més. 

• El 29 d'octubre "Òpera popular" a 
Ulldecona, amb una Antologia de Verdi. 
Programa de mà en castellà (sense 
coneixement de l'Alcalde}, poca 
assistència de públic i espectacle de 
qualitat mitjana. l molta gent que es 
pregunta que vol dir això de Òpera "po
pular" ... 

• El 30 d'octubre, la Banda de Música 
d'Ulldecona celebra el seu Concert de 
Santa Cecília, com a final de tot un seguit 
d'actes. El local ple fins a la bandera ... 

• El dia 5 de desembre, Daniel Rius , 
President del Consell del Montsià, inau
gura la li Mostra d'Artesans i Pintors 
d'Ulldecona, a la Casa de Cultura i que 
estarà oberta fins al dia 6 de gener. 
D'artesans estan: Cruzado, Riba i 
Forcadell (en pedra), Sebastià López 
(canya}, Pere Vidal (olivera) i fàbrica de 
figures. l de pintors: Enriqueta Vidal, 
Rosa Febrer, Eduardo Calduch, 
Francesc Roig, Josep Antich, Marcial 
Catarain, Joaquim Riba, Manuel Tortosa, 
Cinta Estellé, Joan Roig, Manolita 
Sanchez, José Córdoba, Cinta Tomàs, 
Victòria Casellas, Eva Agasa i Leonida 
Romero. l dos cursos de "cartró" i "boli
llo" organitzats per les Mestresses de 
Casa i el Grup de Dones. 

• El 6 de desembre, l'Alcalde inaugura 
la li Fira de Nadal d'Ulldecona situada 
en els porxos de la plaça de l'Església. 
Enguany han estat 9 les "paradetes" 
d'expositors, tots del poble i, en concret, 
2 de llibreries, 2 dels alumnes de 
l'Institut, 1 de cistelleria, 1 de fruites, 1 de 
pastisseria, 1 de figures i 1 de floristeria. 
Malgrat que ha fet bastant de fred , 
l'assistència ha estat prou nombrosa. 

• L'Oficina de Turisme d'Ulldecona ha 
editat l'opuscle "Visites turístiques 
guiades al conjunt prehistòric i monu
mental d'Ulldecona". Està molt bé. Podeu 
demanar-lo al telèfon 57 33 94. Estem 
segurs de que us agradarà. 
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MANOLO VIDAL MARCOVAL 
Fa un parell d'anys que ets regidor a 
l'Ajuntament Perquèvasdecidirficar-teen 
el món de la política? 

Coneixia a Jaume des de fa temps, perles 
entitats, i quan m'ho va proposar no vaig voler 
ni poder dir que no. 

Pensaves que seria així o t'ho imaginaves 
d'una manera molt diferent? 

No, la veritat és que creia que seria d'una 
altra manera. Pensava que un aportava unes 
idees i es discutien. Pensava que s'havia de 
treballar pel bé del poble, sigues del partit que 
sigues. Però, lamentablement, d'això ja 
m'havia avisat un regidor de l'actual equip de 
govern. 

D'aquestamaneraesperdenmoltescoses. 
Moltes propostes s'haguessin pogut fer ... però 
com les hem presentatnatros, no s'han fet Les 
coses quevoldriem fernoens les deixen fer. Hi 
ha gent que diu que estem a l'oposició, però jo 
dic que estem al "banquillo". 

Quèéselqueetsapmésgreunohaverpogut 
aconseguir'? 

El més gros de tot potser la baixada de les 
aigües de la font de Sant Pere. Realment és 
molttristperquènoenshaguéscostatunduro, 
però l'equip de govern va començara dir que 
no i va continuar negant-se en rodó. Hagués 
segut una cosa molt bona pera Ulldecona i els 
barris, però, què hi farem ... ? 

Quinaéslafeinaquefasdinsl'Ajuntament? 
Quasi bé res, ja que no ens deixen ajudar 

en res. Vaig prenent nota i aprenent. 

Quèéselquenecessita Ulldecona ibanisde 
forma urgentsegonselteu puntdevista? 

Varies coses. Primerqueresfomentaral 
màxim el tema de la indústria i tirar endavant 
el polígon. També és important el tema del 

desviament de la carretera, que ja hagués 
pogutestarfet Però suposem que arribarà un 
dia o altre i desitgem que no tarde molt. 
Finalment, tomo a insistir en la baixada de les 
aigües de Sant Pere que és un tema que 
m'interessa molt. 

De la feina portada a terme fins ara perl'equip 
degovemquina opinióentens? 

Són quatre partits diferents, això no ho 
podem oblidar, i pensoquenovan molt ben 
untts. Fins ara s'han dedicatavigilar-seels uns 
als altres. S'han perdut coses que ja es feien. l 
de noves, ben poquetes. l sembla que 
úllimamentnoméspensenen1X>S3rproblemes 
a la gent del poble que vol fer alguna cosa. 

De moment però el pacte, que molts creien 
que no duraria ni dos mesos, ha aguantat? 

Deu ser un pacte molt ben lligat i relligat 
(hi ha qui diu que està fet davant notari i amb 
possibles indemnitzacions), per que sinó no 
crec que haguessin aguantat tant de temps. 
Suposo que això durarà fins les properes 
eleccions municipals. 

l, després dels pròxim comicis? 
Suposo que guanyarem natros. Per majoria 

o no, no ho sé, però guanyarem. Pel que fa a 
ells, desprésdetotelqueha passat nocrecque 
tomen a pactar. Més bé, estic completament 
segur que no pactaran. No crec que s'entenguin 
tan bé com sembla. Només m'ha faltatveure a 
la revista "Maestrazgo" com deixen al Sr. Ge ro ni 
Castell. Una revista del PP que diu el que diu 
d'ell, no ho entenc. Això demostra que no 
s'entenen tant bé entre ells. 

Ettomaràsa presentaren la propera llista 
socialista? 

Per mi no hi ha cap problema, endavant. 

Deixant les properes municipals itomantal 
PSC, en aquestsmomentsenquèel partitviu 
una situació una mica conflictiva, diries 
alguna cosa als militants i simpatitzants? 

De moment, que no perdin la confiança. 
Que no tenim perquè amagar-nos de ningú. l 
pelquefaaquíaUlldecona,quesàpiguenque 
toteslesideesqueellsensaporten natrosestem 
disposats a escoltar-les itirar-les endavantsi és 
possible. 

Participen prou els militants i simpatitzants 
en la política local? 

Pensoquealgunsestan una mica deslligats 
del partit Crec que podrien par1armés i donar
nos més idees. Quatre ulls sempre veuen més 
que dos. 

GràciesManolo, i,sivolsafegiralguna cosa 
més ... 

Res més, només dir que tant el partit com 
jodesitgematothomquepassiunesmoltbones 
festes de Nadal i que el nou any els sigui a tots 
moltprofrtós. 
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PLE DEL 6 D'OCTUBRE DE 1997 
Potserelméscuriósd'aquestPleordinaride 

l'Ajuntamentvaseralfinal, a l'apartat de Precs i 
preguntes, quan al preg untar l'alcalde si n'hi havia 
cap, el nostre portaveu li va dir: 
"Noésquenohihagintemesperpreguntar, perquè 
podtiemfer-ne, perexemple, deperr¡uènoensvan 
invitaralnostreGrvpnialavisitade/Presidentdela 
Oiputaciónial'arribadade/Cooe//engua, però, com 
queenslescontestenalcapdetresmesosi,amés 
amés,solspermetenqueespuguenferenelP/ens 
orriiléris, avuino'.{)/ernfer-bscap¡xegunta. Pera/fra 
banda, amb les coses que estan passant, 
lamentablement, alnosttepobleelsúHimstempsiel 
clima que s'està creant no ens sembla profitós per 
ningú i no volem que puguen dir que natros hi 
contribuiin, nitantsolsamb/esnostres preguntes." 

L'Alcalde,encanvi,síquevallegirunescrit{ell 
va dir que era una Nota de premsa) en la que es 
donava compte d'una recent visita del Sr Joan A 
Sdans, DirectorGenerald'Urbanisme, idelesbcrles 
notíciesdecompromisosd'obrespera Ulldecona. 

En quant als punts de l'ordre del dia, es van 

aprovartots per unanimitat dels 12 regidorsGaque 
no estava el dimitit Josep Lluís Millan). Eren els 
següents: 
-aprovació de les actes de sessions anteriors, 
-comunicacions oficials, 
-decretsdel'alcaldiaiactesdelescomissionsde 
govern, 
-renúncia del regidor Josep Lluís Millan, 
-permutad'unafircarústicadepropietatmunicipal, 
-sol. licitud de subvenció a la Diputació per a la 
redacciódeprojectes, 
-acceptaciódesubvencionsdelaDiputacióperaun 
projecteiperal50aniversaridel'Orfeó. 
-infonnesobrel'IBldelesautopistesdepeatge. 

Pel queta ala pemlutad'unafincarústica, el 
Grup socialista, tot i votara favor, vam indicar que 
l'expedientnoestavabenfetjaquefaltavaunp!àrd 
onesveginlesdosfinquesqueespemlutenique, 
pertant, elshidèiemperaquehocorregissinabans 
deferelridículsis'enviaval'expedientalnotarioal 
Registre de la propietat. 

PLE DEL 3 DE NOVEMBRE DE 1997 
Aquest va ser un dels Plens més llargs {dos 

hores i mitja) de l'Ajuntament d'Ulldecona. Però 
l'anècdota de la nit va passar després del Ple. Al 
marxar el regidor d'Hisenda {Adrià Queralt) el seu 
cdxenoesposavaenmarxa{s'haviadeixatlesllums 
enceses) i el van espentejar, durant un bon tros, 
l'actualAk:alde(deCiU)il'érteriorAlcalde(delPSC). 
Però no va servir de res i el cotxe es va haver de 
quedaraparcatalcarrerSantVicenl 

Abans, però, dlJ'alltel Ple va haver-hi una mica 
de tot. Natros vam votara favor de 1Odels12 punts 
del'ordredeldiaiensvamabstenira2. ltambévam 
fer 13 preguntes i precs, demanantinfonnacióde 
rnoltescosesquenose'nsdónaicriticantsituacions 
dediscriminació(comqueaunregidornostreseli 
pose una multa equivocada i, en canvi, no es multe 
unvehidedel'actualAlcaldemalaparcat,oquees 
treguin tots els contenidors d'algun carrer perquè 
molesten a algú), però la duresa més forta va estar 
en boca de l'Alcaldea l'intentarjustificarel fet de 
rebutjar dos Mocions nostres i criticar, també, amb 
granduresaaJPSCialaFederaciódeMunicipisde 
Catalunya. 

EltemamésdestacatvaserelPressupostdel 
98, que puja483 milions de ptes. i que fou aprovat 
amb els 7 vots de l'equip de govern i la nostra 
abstenció. Vam criticar el que{malgratno modificar 
lesordenances)hihaunapujadel32%del'IAEidel 
59% del'extracciódepedraoterrai, solbretot, unes 
contribucions especials molt elevades peral sector 
ParePalauiLesVentalles.Tambévamlamentarel 
poc cas que els fa el govern de la Generalitat, que 
nosubverdonani elCentredePlanning ni les obres 
aferalcampdefutboli,solsamb1 milióelcobriment 
de la pista del Poli. l vam acabaracmsellant-losque 
el dia 15quanvingueJordi Pujol li reclamen tot això. 

Però, abans, a l'inici de la sessió, va prendre 
possessió el nou regidord'ERCJordi Castell. l, tot 
seglit,esva~unrecx:x ieOO:mert 
al ja.fe Adam Ragaperhaverobtingutel Campionat 
d'Espanya de T rialenlacategoriajunior. T arnbées 

va aprovar: 
-elconvenisobrecessiód'úsicol.laboracióambel 
Poliesportiu, 
-elconveniambelConsellComarcalenmatèriade 
serveis socials, 
-elaxivenianbJJntad'Aigüesi REGS.A.deportada 
d'aigües a Les Ventalles, 
- la petició a l'INEM d'una subvenció pera la millora 
del'enllumenatd'algunscarrers, 
- dosmodificacionsdecrèditsal'actual pressupost 
de1997, 
-l'e~ientdecontractaciódel seiveiderecaptació 
mlricipa, 
-i una declaració de l'anyeuropeurontraelracisme, 
si bé alguns expedientes foren corregits a petició 
nostra,jaquerevisemtotselsexpedients,oosaque 
nofal'equipdegovernnitam~elsseusassessors. 

L'altretemaenqueensvamabstenirvaseruna 
Mociódel'Associacióde Municipis sobre "el Pacte 
Local" quefouaprovadaambels vots de CiU i UGI. 
l pelquefaalaMociódela Federacióde Municipis 
de Catalunya, defensadapernatros, s'aprovàamb 
elsnostresvotsméselsdeCiUi PP, i amb l'abstenció 
d'ERC i UGI. 

Pel que fa a 1 Moció presentada per UGI i4 
d'Lrgentsµ-esentadespelnostreGrupesvandeixar 
peraunproperPleextraordinari. 

l en quan als Precs i preguntes, les nostres van 
ser per demanaria celebraciódel 775aniversaride 
la Carta-Pobla d'Ulldecona i peragrairatotalagent 
del Centre d'Estudis la celebració del Col.loqui 
d'Oncrnàstica(cosesque, inexplicablement, els van 
passar peralta l'equipdegovem). l els altres jade 
ternes més locals, con la netejadelscarrersosolars, 
un gran dotal Sani de Rajolars, el Pla de quitranat 
decamins,lavigilàncianoctumaalazonadelsbars 
musicals, irregularitats en les multes, la no invitació 
al nostreGrupeldiadelavisitadel President de la 
Diputació, les subvencions a les Entitats locals i la 
denúncia des del mateix equip de govern 
d'irregularitats en el pemlísd'obresal Molí del' Om. 
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PLE 
NOVEMBRE 1997 
a les 14 hores 

ElnostreGrupvapresentaraquellmati un escrit 
al'Alcalde,enelqueenrelacióalaccnvocatòriad'un 
Ple extraordinari (amb9puntsal'ordredel dia) pera 
les2delatarded'aquelldia, preceditdetresreunions 
de Comissions, seli deia el següent: 
'~) Enssemblamoltmalamentlaseuaactitudde, 
sensehaverditresabans, convocar un Ple pera les 
2 de la tarde d'un dia de treball i, a més, amb tres 
Comissions infonnativesabans. l això, sense que 
capdelsternesquefigurenal'ordredeldiatinguecap 
u-gèrm. 
~ Tambélivolemmanifestarelnostrerebuigala 
sevaoctituddenoincloureenl'ordredeldia2deles 
Moc.ions presentades pel nostre Grup. 
3) Lamentemque,alrevésdelqueesfeiaabans, 
juntament amb la convocatòria del Ple no s'hagi 
enviatl'acta del Ple anterior, cosa que dificulta el 
nostre treball de regidors. 
4) Finalment, i donat que a tots els membres del 
Grup socialista ens és impossible (per raons de 
treball) assistir al Ple extraordinari del dia d'avui i a 
les Comissions informatives anteriors, li notifiquem 
quenoaniràcapmembredelnostreGrupacapde 
les reunions.,, 

Després,alrebrel'acta,hemsabutqueesvan 
aprovartotsels temes, que eren: 
-Dc:nOOóde~delraneranentdeJcrdiCastell 
coma 2n. Tinent d'alcalde, 
-St.pessiódelsOQCI isn ies"Fl.l'da:óOl.i"q.a-nals 
d'Ulldecona" i "Oficina de T Llisme', 
-IVlodificacióde les bases deia pla:;:ad'ordenançade 
la biblioteca, 
-AdhesióaunConveniambelMAPilaGeneralitat 
deCataltriya, 
- Ratificació de la petició de l'alcalde de cicles 
f0m1atiusal'IES"SalesiFerré", 
-Adhesió al conveni d'infomlació juvenil amb el 
Departament de Cultura, 
- Moció d'UGI de reconeixement de la tasca 
desenvolupadaper Josep U. Millan, 
-MOOódelPSCsobrepeticicnsenrelacióal'a.rtopista 
A-7 (T aragora-Alocalt), 
-Moció del PSCd'agraïmental Ministeri de Foment 
perl'obradeseguretataladolblevia. 
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PLE DE L'1 DE DESEMBRE DE 1997 
Aquest dia es va celebrar el Ple 

ordinari de desembre de l'Ajuntament 
d'Ulldecona. El que va quedar molt clar 
al públic assistent, tal i com comentaven 
a la sortida, és que qui mana més a 
l'Ajuntament d'Ulldecona no és l'Alcalde, 
sinó el Secretari. 

Això ja es va veure clar en l'aprovació 
de les actes dels dos Plens anteriors, en 
que el Grup socialista ens vam abstindre, 
donat que en la seva redacció el 
Secretari, malgrat que en paraules seves 
havia dit que "les intervencions que 
efectivament es produeixin i en relació a 
les quals es demani una constància 
literal en acta han de ser transcrites en 
aquests termes", després, i tot i donar
¡¡ per escrit totes les intervencions dels 
nostres regidors, ell solament recull les 
que a ell li sembla i omet totalment 
aquelles en les que el nostre Grup {que 
sembla que som els únics que ens 
llegim els documents) proposem recti
ficar coses tan greus com la destinació 
d'una partida de 100 milions de 
pessetes en el Pressupost d'inversions 
que, per error, deia per al Teatre munici
pal quan havia de ser per a Habitatges 
tutelats. l, a més a més, i malgrat haver 
entregat una carta dirigida a l'Alcalde 
dient que no podíem assistir al Ple per 
raons de treball, ell {el Secretari) ho 
recull a l'acta com a absents sense 
justificació i, encara es permet 
amenaçar-nos amb possibles accions 

disciplinàries ... En canvi, incomplint la 
seva obligació de tenir tots els 
documents a disposició dels regidors 
des del mateix moment de la 
convocatòria, els Decrets de l'Alcalde no 
van estar. 

l aquesta actitud del Secretari, en 
contra de l'opinió de l'Alcalde i d'altres 
membres de l'equip de govèrn, els va 
portar a aprovar {amb els vots de l'equip 
de govern i la nostra abstenció) un 
Projecte d'obra municipal "construcció 
d'una àrea de deixalleria a Ulldecona". 
A aquest projecte, redactat pel "Consorci 
dels residus del Montsià", van haver de 
reconèixer que li faltaven varies 
signatures de Tècnics, però a més a 
més té errors tant greus com dir que 
"destinarà el terreny cedit pel municipi 
d'Alcanar" (ai si s'enteren els de La 
Ràpita ... ) o que "donarà servei al nucli 
d'Ulldecona, els Valentins, les Ventalles 
i el Barri Castell" oblidant-se totalment 
de Sant Joan del Pas (com si no fossin 
d'Ulldecona). 

Altres punts, en canvi, es van aprovar 
per unanimitat. En concret: 
- acceptació d'una subvenció atorgada 
per l'INEM per a instal.lació d'enllumenat 
públic, 
- sol.licitud de cursos de formació ocu
pacional, 
- conveni en matèria de gestió cadastral 
(també amb errors en els noms dels 
signants). 

Però els regidors del PSC també 
ens vam abstenir a l'adjudicació de 
l'obra "construcció del magatzem muni
cipal", que es va aprovar amb els vots de 
l'equip de govern. El nostre portaveu els 
va dir: "lamentem l'adjudicació d'esta 
obra a una empresa de fora del poble, 
però que quede ben clar que això ha 
segut per culpa de vostès. Era evident 
que el sistema de contractació que van 
decidir {la subhasta) no era el millor si, 
de veres, volien que l'obra la fés una 
empresa local. Però allà vostès i els 
seus assessors ... Ja saben lo que els 
va dir un constructor local. .. que amb un 
altre Alcalde això no passava." 

l en quan a una part pendent d'una 
Moció de l'ACM sobre el Pacte local es va 
aprovar amb 4 vots a favor de CiU i ERC, 
3 en contra de PP i UGI i la nostra 
abstenció . 

L'Alcalde va contestar les preguntes 
formulades en el Ple de novembre. 

l els regidors socialistes li vam for
mular preguntes sobre "l'òpera popular 
del dissabte passat a Ulldecona", sobre 
"les dietes del secretari", sobre les 
"despeses de Festes i les subvencions 
a Entitats", sobre "lo que l'Alcalde li va 
demanar en privat al President Pujol", 
sobre " el motius de la poca assistència 
de gent a la visita del President" i, 
finalment, sobre "els Decrets ordenant 
la paralització de moltes obres, però que 
després no es compleixen". 

~ANYf~16 
' '" t M\LlOR 'l'l'i't, 
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La força 
del treball 

Després d'un temps sense 
escriure a la revista "la Rosa", avui 
ho faré de cara al treball, a les 
empreses i al comerç. 

En primer lloc, vull demanar dis
culpes si en l'escrit que faig molesto 
a algú, per que, dintre de mi, això 
està el més lluny que pogueu pen
sar, però escric tal com ho sento. 
Abans com a petit empresari i, ara, 
com a treballador. 

Primerament vull dir que l'empre
sari no pot ti rar endavant la seva 
empresa sense el treballador, i el 
treballador no pot fer res sense 
l'empresari. Per a mi l'empresa és 
com un motor, i els engranatges són 
l'empresari, l'encarregat i el treba
llador. l, en quan falla un engranatge, 
el motor deixa de funcionar. 

Per això convé que, quan anem 
a l'empresa, ens deixem totes les 
rancúnies que puguem tindre a casa 
i que posem la empresa en marxa, 
per que si el treballador posa tota la 
voluntat en el treball i procura que tot 
surti bé i li dóna al producte més 
qualitat, l'empresari el podrà treure 
millor i el podrà comercialitzar a 
més bon preu i en sortiran guanyant 
tots dos, per una part l'empresari i 
per l'altra el treballador al obtenir 
més i millor producció. 

l de cara al comerç local, sols els 
vull dir que el Grup municipal socia
lista tenim un projecte que, per ara, 
l'actual equip de govern no ens 
permet poder tirar endavant. Espe
rem que després de les properes 
eleccions municipals ja es podrà 
dur a terme, després de consensuar
lo amb el sector i, així, conseguir 
poder anar millorant una mica la 
seva situació i resultats. 

l per últim, desitjar-vos que 
passeu, tots plegats, unes bones 
festes de Nadal i un pròsper any nou 
1998. 

Mano/o Vidal 

Parlem de l'agricultura ... 
Ens trobem en un carreró sense sortida; seguim amb una agricultura endarrerida. 

Per una banda, no tot té possibilitats de futur, ni totes les explotacions són viables 
des d'un punt de vista competitiu (com els minifundis, per posar un exemple). 

En contrapartida tenim una cooperativa que treballa i es desvetlla per l'agricultor, 
donant-li uns bons serveis en el magatzem, en la comercialització dels cultius més 
tradicionals i en una de les coses més bones, la secció de crèdit. 

El molí d'oli de la cooperativa és un bon espill; poc a poc es va modernitzant amb 
nous equipaments i fent-se més competitiu, rebaixant costos per una banda, però 
també el temps de molturació per a així obtenir un producte de més qualitat. 

Una comunitat de regants, amb una gran infraestructura muntada, que procura 
cada vegada més que el reg arribe al lloc on el propietari el necessita per als cultius, 
fent punts d'emmagatzematge d'aigua per tot el terme, sense que es malgaste 
aquest recurs que tenim al nostre pantà, que tants de sacrificis personals ha costat 
a tot el poble, des de fa més de cent anys quan unes persones van tindre esta feliç 
idea, fins a fa cinquanta anys quan el poble d'Ulldecona va assumir l'obra tot sol, 
i ara fa uns anys quan ja se li està traient profit. 

També el Departament d'Agricultura de la Generalitat o Servei d'Extensió 
Agrària, per a consultes, visites a les finques en cas de malalties o plagues, 
informació de subvencions, sense necessitat d'haver-se de traslladar fora. 

El que sí que ens falta són uns cultius intensius, estudiar les seves produccions 
i establir prioritats, incluir els propietaris en la seva posta en marxa i d'aquesta 
manera forçar a crear una comercialització aquí a casa nostra, on el magatzemista 
i el comerciant puguin desenvolupar-se i així aconseguir posar en marxa tot el 
sector agrari i sortir d'aquesta trista situació que s'està vivint. Com es pot fer? Potser 
creant línies d'actuació diferents es podria atendre a la diversitat de cultius en 
explotació. 

Una de les coses principals és donar facilitats a totes les transformacions que 
es facin a les finques; és primordial la neteja de les terres, treure els marges o bé 
despedregar-les. Se'ls hauria d'ajudar des de l'ajuntament per què, a més de que 
les finques queden netes, els camins per on passen automàticament es fan més 
grans i, per tant, seria molt fàcil arribar a un acord entre el propietari i el consistori 
per ampliar-los. 

Els camins són una de les principals necessitats dins de l'agricultura perquè, 
com deiem abans, si tenim que buscar grans produccions per poder crear mercats, 
s'ha de millorar tota la xarxa de camins. ~s una n.ecessitat primordial. Avui en dia 
no són solament tractors, cotxes o furgonetes els que circulen pels camins, sinó 
que a qualsevol lloc et trobes camions o tràilers que carreguen fins a 25.000 kilos 
i més. 

Per això es deu incentivar a tot aquell que vol transformar les terres (i no posar
li problemes o denúncies) sinó donar-li les màximes facilitats. Fer el contrari és 
perjudicial no solament per al qui fa la transformació, sinó per a tot el sector agrari, 
que vol dir tot el poble. Transformar vol dir inversió, és crear treball; i inversió i treball 
és producció, i tot el conjunt s'anomena riquesa. 

l un poble que sap crear riquesa viu de realitats, evita el despoblament rural i 
crea vida dins de tot el poble. Tant edifica a la nova Ulldecona, com al casc antic, 
perquè per a tot es té la màxima sensibilitat. 

Tinguem idees, sapiguem crear un gran ambient. Amb la gran quantitat 
d'entitats que tenim no serà gens difícil. Siguem tolerants. Si tenim entitats de 50 
a 100 anys d'existència, vol dir que és un camí que el sabem fer. l si sabem convertir 
l'ambient i la tolerància en convivència, vol dir anar tots junts i no per consumir tot 
el que ens donen, sinó per esta gran voluntat que tenim de millorar la nostra qualitat 
de vida. 

Amics i amigues, convilatanes i convilatans: molt bones festes nadalenques 
a tothom i un bon any 1998, plens d'idees i amb ganes tots de reestructurar el nostre 
poble, el nostre camp i també les muntanyes, dit d'una altra manera, el nostre medi 
ambient, us desitja aquest regidor -que no menteix- del Grup municipal socialista 
d'Ulldecona 

Pere Sans Arasa 
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Les entitats 
o la força d'un poble 

M'agradariaavuiferunareflexiói, ala vegada, un 
reconeixement a totes les Entitats culturals, esportives, 
lúdiques, etc. quef0011en la força indiscutible d'un poble 
comelnostre. 

Enprinerlloc:quèésunaentitat?Segaiseldiccicmri, 
és una coUectivitatconsideradacom una unitat. Això vol 
dirquelesperscoesquesentenunainqt.ietuddetemiinada 
s'l.JleixenperpcderdeserWl.4'.)a"idcnracmèixeraquesta 
inquietud a la resta de la gent. Però per arribar a la 
demostraciópràcticadelamateixa,hihaaldarreramoltes 
hcresem¡:radesalllaredecadascúdelsqt.ipatenatemie 
el seu treball. 

Dintred'unaentitatestroba, en primer lloc, una Junta 
directivaquecoordinairegeixelfundonamentnormalde 
l'aclivitatquedesenvolupacadaentitat. T robem, després, 
ungrupdegentque és la partadiva i que, principalment, 
portaatermeditaactivitat. l, finalment, trobemalsqui 
aporteneconòmicamenti donen suport pera que tot això 
pugui ser possible, aquestos són els socis i també els 
simpatitzants, que són la base real de tota entitat. 

Gràcies a Déu, Ulklec:onaéscapdavanteraenformar 
idesenvolupartotaclassed'adivi1atsag~enentitals, 
i és peraixòquedesde l'Ajuntaments'ha detenirpresent 
i s'hade reconèixer el que val cadascuna d'elles. Es téel 
deure d'ajudar, donarfacilitatsicol.laborarambtoteselles. 
Moltmésencaraavui, cadadias'hadesuperarl'ahir. Hi ha 
molta competència a altres localitats, i un poble com 
Ulldeccnaquehaestatc:apdava1ternopot00amir~. hem 
delluitarcomhemfetfinsaraperseguirsentunexemple 
pera la resta de pobles de la comarca, detotalaregióo 

vegueria i, fins i tot, de més enllà. 
Enguanyhaestatunanydemoltaforçadelesentitats. 

Apart de les activitats normals programades, hem pogut 
gaudirdemoltesaltresd'especials,comlacel.lebraciódel 
50è aniversari de dos entitats locals, que han ofert tot un 
ventall d'especiades variats i 1]1oltbenacolllíts pel nombrós 
públicquehaassistit. Si fem memòria veurem que, en lo que 
vad'any,h<V1 estat molts. Quasi cada dissabte o diumenge 
n'hi han hagut i, persort, encara en queden. 

L'economia d'un poble és el mésimpatant, és un repte 
pel qual hem delluitartots, aportant idees i fets que puguin 
servirperapotendaricrearriquesaieconomiaa Ulldecona. 
Decaminsn'hi ha molts perfer-ho, però hem deposar-nos 
a caminar. Hem de recuperaraquestaparteconòmicaque 
tant ens fa falta, perquè us diré que malgrattotaixònohem 
perdutlail.lusiódecrearifercosesculturals,esportivesi 
detotamenaaquí,aUlldecona. 

Desd'aquestesratllesvoldriadonarlafelicitaciómés 
emotiva de part del nostre Grup a les dues entitats que 
celebrenenguanyelseu50èaniversari:elCentreCultural 
iRecreatiuil'OrfeóUlldeconenc.latotalarestad'entitats, 
elnostrereconeixementperlafeinafeta,diaadia,pelpoble 
d'Ulldeccna. NodefalliuiquepugueuCITiba"acelebraíel 50è 
aniversari, quedonipasacelebrar-nemoltsmés. l recordar
vosde nouqueelGrupsocialistaestem obertsa totallò en 
que us puguem ajudar, en qualsevol circumstància, a la 
vostra entitat. 

No defalliu i ... endavant! Ulldecona s'ho mereix! 

Miquel Fusté 

Felicitats a l'esport local 
S'acostenlesfestesnadalenquesunanymés,amb 

l'alegriaqueaquestescomporten.Alegriatarnbééslaque 
hantingutelsespcrlistesd'Ulldeccraenaquestatempcm:la 
96/97enlaquetantbéhanrepresentatalanostraVilaen 
el món de l'esport. 

M'esticreferintcomtothomjasap: 
-.AJsalumnesdelCd.legi'RamooyCajal"perhaverestat 
aquest centre prodamatcom a millor entitat esportiva de 
lacx:ma-cade!Maltsiàcft.railapassédatempcrada,essert 
campions de Catalunya de Tennisdetaulai guanyadors 
territorialsicomarcalsendiversesmodalitatsesportives, 
-AlesnoiesdelClubdeTwirlingquevanconseguirser 
campionesd'Europaenlacategoriadecadets. 
-A.A.dam Raga i Sans perhaverestatcampiód'Espanya 
de T rialenlacategoriajúnior. 

A tots ells, el Grup socialista vol donarnovament la 
nostra millor i ben merescuda felicitació i animar-los a 
continuar el seu esforç. l encaramoltmésalarestadenens 
i joves amants i practicants dels diferents esports que es 
fan a Ulldecona, gràcies a les entitats esportistes que es 
dedquenaprepara.Jos,iquemalgratlapoca'a:nsK:lera:ió' 
quese'lshitédesdel'Ajuntamentnoescansenicontinuen 
endavant 

lquandicpocaconsideracióperpartdel'Ajuntament, 
és perquè l'Alcalde no vol convocar el Servei municipal 
d'Esports, que està creat, queindúsvafundonari que no 

sabenquèferambell, siconvocar-loodisoldre'l.Aquest 
Servei és un òrgan de participació de les diferents entitats 
espativesdel poble. 

Quan el nostre Grup va preguntar perquè no se'l 
convoca,unmembredel'equipdegovemensvadirqueja 
està bé tal com funciona arai que Nando hofamoltbé. No 
tenimcapdubtedequeNardohofamoltbé, peròsegurque 
amb lacol.laboracióde tots l'esport local encara podria 
funcionar millor. 

Percert, enel Pledel 7 dejuliold'enguany, es va acordar 
(ambunsolvotencontradelregidorabansesmentat)que 
elServeid'Esportsesconvocariadintredelmesdejuliol. 
Peròaquestacord nos'hacomplerti, ara, ens diu l'Alcalde 
(quetambévavotarafavordeconvocar-lo)quenohofarà 
finsquetinguidarel seu paper. Ells sabran els motius! Al 
nostreGrupenssemblaquesi,talcomesdiualsdiaris, volen 
queUUdecooasigli¡:m::lanéda'~Wb..lradelMcritsià', 
jaéshoradequeesfacinlescosesmésbé. 

Tantmateix, natros animem a tothom a continuar 
endavant l, tant de bo, si elproperany1998 resulta, entema 
d'esports, tantprofitósalmenyscoml'adual 1997. 

BonesfestesdeNadalatothomiquel'any1998sigui 
unanypled'èxits! 

Mª Carmen Ayén 
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Els10 
manaments 
del PP 

1. Amarés a José Mari so
bre todas las cosas. 

2. Tomaras el nombre de 
Fel i pe Gonzalez en vano. 

3. Santificaras lo privada. 
4. Honraras a la familia ($$ 

Liaño, Ruiz Mateos, Con
de $$) 

5. Mataras lo pública y lo 
venderas. 

6. No cometeras actos im
puros (Pedro J., no te en
teras ). 

7. No robaras ni cometeras 
injusticias sin nuestro 
permiso. 

8 Rodríguez: diras falsos 
testimonios, mentiras, 
amenazaras, etc. 

9. Consentiras los malos 
deseos (Sóller, Naseiro, 
Burgos, Zamora, etc.) 

10.No desearas los bienes 
ajenos (salvo excepcio
nes: Antena 3, derechos 
del fútbol, etc.) 

p.d.: Cascos, tú, via libre! 

Traducción 
al lenguaje imperial: 
Jordi Torrent 

... __ ....... 

~~t. ... ~ 

. -p~y~ M' MO/Jf!M~ f'Nt4 
f:FtÇSfb.Jt us tXt'fOf l>tl~tJ>a s 

&l 6t. ~IM~te.. ~ l>f fOSlf~O ,p 
JUAN BALLESTA ("Cambio 
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Catalunya no té portes 
per a que pugui entrar t.othom, 
grans fines t rals sense reixes 
per tal poder contemplar 
la grandesa del xic P,Oble 
on es parla en català . 

feels colors de les roselles 
enllacades amb el blat. 
en fem la nostre senyera 
signe de seny i treball 
signe d'amor i de pau 

' 
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Des del Barri Castell ... 
Hola! Fins ara no havia tingut l'ocasió de dirigir-vos quatre 

paraules, ara mitjançant la revista "la Rosa <1L~'ldecona i Barris" tinc 
l'ocasió de fer-ho. 

En primer lloc i per a la gent del Barri, com podeu tots observar, 
totes les crítiques i atacs que es van fer -al seu moment- contra mi, 
ara els mateixos autors se'n adonen de que no tenien cap fonament, 
sobretot en el que fa referència al tema de "festes" perquè durant 
aquests dos anys s'ha demostrat que cada any s'ha perdut un 
llençol. l el que està clar és que no es pot allargar més el braç que 
la mànega. 

l, pel que fa a altres coses, ja ho veuen: les llums foses dies i dies, 
els arbres de la vora del riu s'han mort tots, les coses del poble 
abandonades per la plaça de bous, el local del poble aprofitat per a 
tot i segons per qui. Suposo que ara començaran a fer coses quan 
ja s'atansaran les eleccions ... 

Però ara arriba Nadal i Cap d'Any i, per tant, desitjo a tothom, a 
la gent del Barri i a la de tot Ulldecona, molts bons Nadals i Any Nou 
1998, de part del vostre amic 

EnriqueEdo 

Des de Sant Joan del Pas.u 
Amics i amigues de Sant Joan del Pas, 
Com a alcalde del Barri des del dia 31 de maig de 1979, vull fer 

una mica de resum de tot lo que es va fer aquí al Barri durant els anys 
passats, gràcies al treball de l'equip de govern socialista que va 
estar a Ulldecona fins a 1995. 
- es va arreglar la plaça de l'Església (que tots sabem com estava), 
- es va canviar tot l'enllumenat públic dels carrers, 
- es van posar faroles a tota la carretera fins als Rajolars, amb jardins 
i pavimentació, 
- es va fer la parada per las autocars públics, 
- es va instal.lar una cabina de telèfon, 
- es van posar telèfons per totes les cases a preus normals, 
- es va fer un consultori on visiten els metges de l'ABS d'Ulldecona, 
- es va arreglar l'església, el tele-club i la sala de reunions, 
- es va posar una escultura de Pascual Casaubón al carrer Major, que 
millorava tot el Barri , i ara l'actual ajuntament d'Ulldecona l'ha posat 
a les afores dintre del safareig, 

l estic segur de que si Jaume Antich hagués continuat sent 
alcalde ja tindríem les cloaques al Barri (que tanta falta fan) i que 
haurem d'esperar dos anys més (però les tindrem). 

Amics, jo quan a les passades eleccions vaig veure que la 
majoria dels qui ara formen l'equip de govern no sabien que Sant 
Joan del Pas era un Barri d'Ulldecona, ja vaig pensar lo pitjor Així ha 
segut. Però inclús, ara, en un projecte que han aprovat d'una 
deixalleria diuen que servirà per a Ulldecona i els Barris de Valentins, 
Castell i Ventalles (com si els de San Joan no fossin també 
d'Ulldecona). 

Però, ara deixem estes coses, ja que són dies de pau i alegria ... 
Amigues i amics. Per ara només us puc desitjar de tot cor a tots, 

a tots, unes felices festes de Nadal i esperar que l'any 1998 sigue 
millor. 

Enrique Castell 
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Salutació 
Amics simpatitzants i militants socialistes, 
Sóc una jove membre de l'executiva local del 

PSC i espero i desitjo que el proper 1998 sigui millor 
que els anys passats. Nosaltres, tot i no tenir 
l'alcaldia, continuem treballant pel bé del poble i 
estem oberts a totes les idees que ens feu arribar . 
Ara més que mai necessitem la col.laboració de tots 
vosaltres per començar a preparar les eleccions 
municipals de 1999. 

Amics, comencem a treballar pel que pot i ha de 
ser un canvi positiu per a Ulldecona i els seus Barris. 

Bon Nadal i feliç any nou 1998! 

Neus Gascó 

Manolo y Emilio 
se nos han ido •.• 

En pocos días se nos han ido dos compañeros, 
Manolo i Emilio . 

Los dos pertenecían a la gran família de perso
nas nacidas en otras tierras, pero que han echado 
sus raíces en nuestro pueblo, Ulldecona, que tam
bién ha sido, es y sera el suyo, para siempre. 

Manuel Cano Rodríguez que vivia en la calle 
Santa Barbara nº 33, murió el dia 5 de octubre a los 
73 años. Su viuda es Ana Morales. 

Emilio Marín López que vivia en la calle del 
Carmen nº 36, murió el 30 de noviembre a los 69 
años. Su viuda es Asunción Gutiérrez. 

Los dos trabajadores, y también socialistas, 
han sido personas de bien. 

A todos sus familiares y amigos, de aquí y de 
fuera, nuestro apoyo y solidaridad ... 

Manolo y Emilio, descansad en paz. 

Los compañeros 

Ramon (Juanito) 
Gracia, greument ferit 

Ramon Gracia (més conegut com Juanito) el 
que va ser aiguader de la Comunitat de Regants fins 
a la seva jubilació, va resultar ferit una tarde als 
"bous" a primers de setembre. 

Estava dintre del "carafal" de l'Ajuntament, però 
una vaca va posar el cap entre els barrots i el va ferir. 
Per sort, el metge que estava de guàrdia (sense 
atendre altres opinions) el va enviar a l'Hospital 
Verge de la Cinta de Tortosa. Allà van veure que era 
molt més greu del es pensaven. Per intentar salvar
lo li han fet 4 operacions. l inclús el van traslladar uns 
dies a Tarragona. S'ha passat molt de temps a la 
U.C.l. La familia i els amics els han donat suport. 
Altres persones no s'han preocupat per a res. Allà 
ells ... 

Ramon (Juanito) sembla que, afortunadament, 
tornarà al poble. Potser que a algú se li farà la cara 
roja ... 
GMS 


